

CANADA DAY POSTER CHALLENGE

2011

CANADA

A PROUD PAST, A BRIGHT FUTURE!



Submission deadline: March 31, 2011

www.posterchallenge.pch.gc.ca



CANADA:

A PROUD PAST, A BRIGHT FUTURE!

The Canada Day Poster Challenge 2011 is underway! You are invited to share your thoughts about what Canada means to you by creating an original poster of your own design that reflects this year's theme: **Canada: A proud past, a bright future!**

Illustrate how the people, places and events of the past have shaped our country. Our history abounds with colourful characters and tales – from the early explorers like Champlain and Hudson who traced a path across the country, to the building of the Canadian Pacific Railway that joined Canada from east to west. Our country's magnificent natural beauty serves as a backdrop to these stories, many of the finest examples of which are showcased in our national parks and historic sites. The year 2011 marks the Centennial of the world's first national parks service – Parks Canada, which protects and presents significant aspects of our country's natural and cultural heritage, on behalf of the people of Canada.

So show us what Canada means to you. We challenge you to design a poster that brings together significant elements from our past and illustrate how these elements have paved the way to the Canada of the future!

HOW THE POSTER CHALLENGE WORKS

The Poster Challenge is open to students aged 5 to 18. In each province and territory, a winner will be chosen in each of the following age categories:

age 5–8, age 9–11, age 12–14, age 15–18

In each province and territory, an overall finalist will be selected from among these age category winners. A national winner will be selected from these 13 provincial and territorial finalists. The winning entry will become the official poster for Celebrate Canada activities across the country for 2011.

The contest entry rules and additional resources are available on the Poster Challenge Website at: www.posterchallenge.pch.gc.ca. A print version of this publication is available at the same address.

It is important to read through the complete list of entry rules and eligibility criteria online in order to ensure that the artwork will qualify for judging.

PRIZES TO BE WON

VISIT TO BANFF AND JASPER NATIONAL PARKS!

In honour of its Centennial, Parks Canada, along with its partner Brewster Canada, will host the 13 provincial and territorial finalists. They will travel to Alberta accompanied by a parent or guardian. Over five days and four nights, the group will visit Canada's first national park – Banff. They will then take a 'cool' ride on the Columbia Icefields and end with a 'Learn-to-Camp' experience in Jasper National Park. The visit will be organized between July and October 2011.

OTHER PRIZES

The national winner, and 2nd and 3rd place finalists will each win a laptop computer complete with software and a carrying case.

Prizes will also be offered to the 52 age category winners by sponsors of the 2011 Poster Challenge: the Trans Canada Trail, the Historica-Dominion Institute, Canada Post Corporation and the Royal Canadian Mint.

The Canadian Children's Museum, located in the Canadian Museum of Civilization, Gatineau, Quebec, will display the original artwork of the 13 finalists from June to September 2011.

Please note: There will be no substitution of prizes as offered.

MAIL YOUR ENTRY

Just fill out an entry form, attach it to your poster, and send it to the **Canadian Heritage Regional Office** in your province or territory. Addresses and contact information are available online at: www.posterchallenge.pch.gc.ca

Entries must be postmarked before midnight on **March 31, 2011.**

Contact your **Canadian Heritage Regional Office** if you have any questions.

You can also contact the **Canadian Heritage Enquiry Centre:**

Toll free: 1-866-811-0055

Teletypewriter (TTY): 1-888-997-3123

Email: info@pch.gc.ca



ENTRY FORM

Name: _____

Age: _____

Grade: _____

Preferred language of correspondence:

English French

Home address: _____

City: _____

Province/Territory: _____

Postal code: _____

Telephone: () _____

Email: _____

School: _____

Teacher: _____

School address: _____

City: _____

Province/Territory: _____

Postal code: _____

Telephone: () _____

Email: _____

Describe your poster in one or two sentences:

(Please attach your description to the back of the poster)

How did you learn about the Canada Day Poster Challenge?

All information collected will be handled in accordance with the Privacy Act.

For more information, visit our Website at www.posterchallenge.pch.gc.ca

Cette publication est également disponible en français.

© Her Majesty the Queen in Right of Canada, 2011.

ISBN: 978-1-100-52854-0

Catalogue No.: CH1-26/2011

DÉFI DE L’AFFICHE
DE LA FÊTE DU CANADA

2011

LE CANADA

UN PASSÉ GLORIEUX, UN AVENIR BRILLANT!



Date limite : le 31 mars 2011

www.defidelaffiche.pch.gc.ca



LE CANADA :

UN PASSÉ GLORIEUX, UN AVENIR BRILLANT!

Le Défi de l’affiche de la fête du Canada 2011 est lancé! Nous vous invitons à exprimer ce que représente le Canada pour vous en créant une affiche originale sur le thème de cette année :

Le Canada : un passé glorieux, un avenir brillant!

Illustrez-nous la façon dont les gens, les endroits et les événements du passé ont façonné notre pays. Notre histoire regorge de personnages et de récits pittoresques, depuis les premiers explorateurs comme Champlain et Hudson qui ont tracé un chemin à travers le pays jusqu’à la construction du Chemin de fer Canadien Pacifique qui a réuni l’Est et l’Ouest du pays. L’incroyable beauté naturelle de notre pays s’inscrit en toile de fond de ces histoires, dont les meilleurs exemples sont mis en valeur dans nos parcs et nos lieux historiques nationaux. L’année 2011 marque le centenaire du premier service de parcs nationaux au monde, Parcs Canada, qui protège et présente des aspects importants du patrimoine naturel et culturel de notre pays, au nom des Canadiens.

Montrez-nous ce que le Canada signifie pour vous. Nous vous mettons au défi de créer une affiche qui rassemble d’importants éléments de notre passé et illustre la façon dont ces éléments ont contribué à façonner le Canada de demain!

COMMENT SE DÉROULE LE DÉFI DE L’AFFICHE?

Le Défi de l’affiche s’adresse à tous les élèves de 5 à 18 ans. On nommera un gagnant par province et territoire dans chacune des catégories d’âge suivantes :

5–8 ans, 9–11 ans, 12–14 ans, 15–18 ans

Un gagnant parmi toutes les catégories d’âge sera choisi dans chaque province et territoire. On sélectionnera un gagnant national parmi ces 13 finalistes provinciaux et territoriaux.

L’affiche gagnante deviendra l’affiche officielle des célébrations Le Canada en fête dans l’ensemble du pays en 2011.

Les règles de participation et des ressources additionnelles sont affichées sur le site Web du Défi de l’affiche à l’adresse suivante : www.defidelaffiche.pch.gc.ca. On peut se procurer une version imprimable de cette publication à la même adresse.

Il est important de lire tous les règlements et critères d’admissibilité en ligne pour assurer l’admissibilité des œuvres.

PRIX À GAGNER

VISITE AUX PARCS NATIONAUX DE BANFF ET DE JASPER!

En l’honneur de son centième anniversaire, Parcs Canada, en collaboration avec son partenaire Brewster Canada, sera l’hôte des 13 finalistes provinciaux et territoriaux. Ces derniers se rendront en Alberta accompagnés d’un parent ou d’un gardien. Pendant une durée de cinq jours et quatre nuits, ils auront la chance de visiter le premier parc national, Banff, pour ensuite effectuer une expédition au champ de glace Columbia. Leur séjour se terminera par une expérience de camping dans le parc national de Jasper. La visite se déroulera entre juillet et octobre 2011.

AUTRES PRIX

Le gagnant national ainsi que les deuxième et troisième finalistes recevront un ordinateur portable, avec logiciels et étui de transport.

Des prix seront également remis aux 52 gagnants selon les catégories d’âge par les commanditaires du Défi de l’affiche 2011 : le sentier Transcanadien, l’Institut Historica-Dominion, la Société canadienne des postes et la Monnaie royale canadienne.

De juin à septembre 2011, les œuvres des 13 finalistes provinciaux et territoriaux seront

exposées au Musée canadien des enfants, qui fait partie du Musée canadien des civilisations à Gatineau, au Québec.

Veillez noter que les prix ne pourront être substitués.

POSTEZ VOTRE FORMULAIRE DE PARTICIPATION

Remplissez le formulaire de participation, joignez-le à votre affiche, et envoyez le tout au **bureau régional de Patrimoine canadien** de votre province ou territoire. Les adresses et l’information sur les personnes-ressources sont affichées en ligne à l’adresse suivante : www.defidelaffiche.pch.gc.ca.

Les soumissions d’affiches doivent être postées avant minuit **le 31 mars 2011**, le cachet de la poste faisant foi.

Veillez communiquer avec votre **bureau régional de Patrimoine canadien** si vous avez des questions. Vous pouvez aussi communiquer sans frais avec le **Centre de renseignements de Patrimoine canadien** : 1-866-811-0055
Téléimprimeur (ATME) : 1-888-997-3123
Courriel : info@pch.gc.ca



Parcs Canada Parks Canada



brewster travel canada



Sentier Transcanadien Trans Canada Trail

MUSÉE CANADIEN DES CIVILISATIONS



CANADIAN MUSEUM OF CIVILIZATION



POSTES CANADA CANADA POST



MONNAIE ROYALE CANADIENNE ROYAL CANADIAN MINT

FORMULAIRE DE PARTICIPATION

Nom : _____

Âge : _____

Année scolaire : _____

Langue de correspondance souhaitée :

Français Anglais

Adresse du domicile : _____

Ville : _____

Province/territoire : _____

Code postal : _____

Téléphone : () _____

Courriel : _____

École : _____

Enseignant (e) : _____

Adresse de l’école : _____

Ville : _____

Province/territoire : _____

Code postal : _____

Téléphone : () _____

Courriel : _____

Décrivez votre affiche en une ou deux phrases. Veuillez apposer cette description au verso de votre affiche.

Où avez-vous entendu parler du Défi de l’affiche de la fête du Canada?

Tous les renseignements recueillis seront traités conformément à la Loi sur la protection des renseignements personnels.

Pour de plus amples renseignements, visitez notre site Web : www.defidelaffiche.pch.gc.ca

This publication is also available in English.

© Sa Majesté la Reine du chef du Canada, 2011.

ISBN : 978-1-100-52854-0

No. de catalogue : CH1-26/2011